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1. Activity, Problem and Result 



1. Activity, Problem and Result 
Mantis 



2. What we’ve learned and Impression 

1) Subversion 
1) Important of version management 

 
2) Jenkins 

1) To check team working steady 



2. What we’ve learned and Impression 

3) Mantis 
 1) Importance of Bug tracking 
 2) Using APM 
 3) Popularlity 
 
4) Interlocking 
 Jenkins – Mantis : Error! 



2. What we’ve learned and Impression 

5) Pros and Cons of CTIP 
 
Cons : CTIP is NOT PERFECT 
 1) Eclipse dependent Plugins 
 2) Lack of server 
 3) Developers mistake 
 
Pros : importance of Integration 
 1) Large scale Process 
 2) Consistency of source code 





1. Activity, Problem and Result 



1. Activity, Problem and Result 



Big Mistake! : Categorization : Only 6144? 



2. What we’ve learned and Impression 

1)Importance of Requirement 
 

2)Impossible to find all errors 
 

3)Importance of Knowledge and 
Experience 
 

4)Importance of Categorization 





1. Activity, Problem and Result 
Clover : Coverage Contribution, Total Result 



1. Activity, Problem and Result 
CodePro : Rule 
 



1. Activity, Problem and Result 
CodePro : Dispersion, Duplication 
 



1. Activity, Problem and Result 
CodePro : Unused, Circulation reference,  
 



2. What we’ve learned and Impression 

1)Clover 
1) Too Low Coverage, meaningless 

Tests. 
2) Too much importance on specific 

class 
 

2)Code Pro 
1) Static Luins Everything 
2) Class Dependency 
3) Memory Leak!(Thread still Alive!) 



Impression of Software Verification 

Sangyoon Kim : 
자신이 정말 개발자의 길을 걷고자 한다면 반드시 수강해야 합니다. 진짜
로. System에 대한 분석하는 방법 뿐만 아니라, 그 과정에서 산출된 결과
물에 대해 스스로의 코딩 방식과 대조해 보는 의미 있는 수업을 들었다고 
자신할 수 있습니다. 
그리고 역시 자바는 할게 못됩니다. 

Green Kim : 
CTIP환경을 구성하고 이 환경 내에서 프로젝트를 진행해 본 경험이 없기
에 처음엔 생소하게 느껴진 게 사실이었습니다. 하지만 프로젝트를 진행하
며 이 환경 내에서 지속적으로 프로그램을 관리하고 수행하며 중요성과 한
계점에 대해 배울 수 있는 시간이었습니다. 더불어 system testing과 
static analysis를 통해 프로그램을 어떻게 개발하고 더 나아가 어떻게 
검증 해야 하는가에 대한 청사진을 마련할 수 있는 뜻 깊은 시간이었습니
다. 
무엇보다 개발자로서 knowledge와 experience를 쌓는 다는 것이 얼마
나 중요한지 절실히 깨달을 수 있었습니다.  






